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  Kære medlemmer 
 

  Der er ikke meget tilbage af 2018,så det er oplagt at gøre status over,  
  hvordan året har været set med lærerøjne. 
  

  Mange positive elementer og et område, 
  hvor de gode intentioner ikke er blevet til v irkelighed 
 
2018 har været et år, hvor der fra politisk side har været et stort og positivt fokus på folkeskolen. Det har været 
tiltrængt efter en årrække med kraftige besparelser og de deraf følgende problemer med at kunne lave den gode 
skole med fokus på undervisningsmæssig kvalitet og trivsel for både eleverne og de ansatte. 
 
I budgetaftalen for 2019 har folkeskolen førsteprioritet. Der tilføres økonomi, som muliggør en nedsættelse af 
lærernes undervisningstid, der er indført et klasseloft på 27 elever startende med 0. klasse i skoleåret 2019/20, og 
der er også afsat midler til skolernes generelle økonomi. Det har også været året, hvor vi som lærere og lærerkreds 
oplever at blive inddraget i processen med at skabe en god skole på et tidligt tidspunkt, hvor beslutningerne endnu 
ikke er truffet, og vi har med vores professionelle stemme medvirket til at sætte fokus på en lang række områder i 
stedet for at skulle pege på ”fejl og mangler” efterfølgende, fordi vi ikke blev hørt i processen. Samarbejdet med 
politikere, direktør og skolechef har været rigtig fint og lover godt for fremtiden. Og sidst men ikke mindst har vi 
fået en lokal arbejdstidsaftale. Den blev indgået i foråret, og den satte fokus på lærernes største ønske, nemlig 
muligheden for at kunne forberede og efterbehandle en undervisning præget af høj kvalitet. Det er på papiret en 
rigtig god aftale.  
 
Al begyndelse er svær, men som resultatet af den spørgeskemaundersøgelse som I har svaret på i forbindelse med 
evalueringen af aftalen tydeligt viser, så er aftalen trods sit fokus på forberedelse ikke slået igennem ude på 
skolerne. Her ligger den nok største opgave for 2019 – nemlig at sørge for, at de intentioner, der ligger i 
arbejdstidsaftalen bliver gjort til virkelighed.  
 
Sker det, vil en forening af 
 
• fortsat positiv politisk fokus 
• tilførsel af økonomi 
• en arbejdstidsaftale, som giver lærerne reel mulighed for at yde den undervisningsmæssige kvalitet, som kan 

løfte folkeskolen i Holbæk Kommune til et niveau, vi kan være stolte af  
  
være den cocktail, som både skaber dygtige elever, der trives og lærere, som bliver i Holbæk Kommune og 
fortæller den gode historie, som kan være med til at tiltrække nye dygtige lærere. 
Lad dette være ønsket for 2019! 
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Kredsstyrelsens kalender 

JANUAR 
7 KS-møde 
8  TR-møde 
25-26 Medlemskursus 
28 KS-møde 

FEBRUAR 
4 Regionalt møde  

om NY-START 
5 TR-møde 
6 Arbejdsmiljøkonference 
18 KS-møde  
25 KS-møde 

 
 
Spørgeskema omkring den lokale arbejdstidsaftale 
 
 
 
 Mange hilsner fra Hans Junker, kredsformand 
 
 "Vi kan så meget mere, når vi står sammen" 

Åbningstider  
Mandag 11-16 
Tirsdag 10-16 
Onsdag 11-16 
Torsdag 10-16 
Fredag 10-13 
 

http://www.052.dk/
https://www.facebook.com/HolbaekLaererkreds
http://www.052.dk/
http://052.dk/om-kreds-52/kontoret/aabningstider
https://www.facebook.com/HolbaekLaererkreds
https://www.facebook.com/HolbaekLaererkreds
http://www.052.dk/


Spørgeskemaundersøgelsen om den oplevede effekt af den lokale arbejdstidsaftale 
 
Tak for jeres besvarelser af spørgeskemaet omkring den lokale arbejdstidsaftale. 
Hovedkonklusionen er, som I kan se – desværre – meget tydelig. Overordnet set, er der kun 
12,4% af lærerne, der oplever er positiv effekt af aftalen. De resterende oplever enten ingen 
eller sågar en negativ effekt af aftalen. Lyspunktet i undersøgelsen er 10. klassecenteret, 
hvor tilfredsheden er markant højere.  

Når vi efter jul skal 
fortsætte evalueringen 
med skolelederne og 
skolechefen, har vi 
derfor i fællesskab til 
det første møde 
inviteret en leder og 
en lærer fra 10. 
klassecenteret til at 
komme og fortælle, 
hvad det er, der gør, 
at de lykkes med at få 
aftalen gjort til 
virkelighed.  
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Den oplevede effekt af arbejdstidsaftalen. Det samlede svar.  



Når vi kigger på, hvad I mener der skal til, hvis aftalen skal have en positiv effekt, så er det glædeligt at 
konstatere, at det I vægter allerhøjest, nemlig en nedsættelse af antallet af undervisningstimer er blevet 
imødekommet i forbindelse med budgetaftalen. De følgende søjler viser, at tid til forberedelse af 
undervisningen også er noget I virkelig har fokus på, og det vil derfor være omdrejningspunktet i den 
fortsatte evaluering. 
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arbejdstidsaftalen funger fint

Alle har haft mulighed for at krydse op til tre områder af – derfor er summen mere end 100 
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Fælles nyhedsbrev  
 
Skolechefen, Julie Becher, og jeg har netop 
udsendt et fælles nyhedsbrev, der sætter fokus 
på 3 områder. 
 
Udmøntningen af budgetaftalen, APV- og 
trivselshandleplaner samt det arbejde vi lokalt 
skal have i foråret, så lempelserne af 
bindingerne i Fælles Mål og en meningsfuld 
anvendelse af læringsplatforme (Min 
Uddannelse) kan slå igennem på skolerne fra 
skoleåret 2019/20. 
 
Nyhedsbrevet er vedhæftet som fil i 
udsendelsen af dette nyhedsbrev og kan også 
ses på skolernes personaleintra.  

Møder i Faglig Klub 
 
Trine, Jesper og jeg er godt i gang med vores turne rundt til jer i 
Faglig Klub ude på skolerne. Vi er rigtig glade for de input, vi har 
fået fra jer indtil nu, og vi tager dem selvfølgelig med i vores 
arbejde. Ligeledes er vi glade for at kunne komme lidt mere i 
dybden med at fortælle jer om, hvor vores fokus i arbejdet ligger. 
Vi glæder os til efter jul at komme rundt til de steder, vi endnu 
ikke har besøgt. 
  

Løntjek i uge 3 og 4  
 
I uge 2 klæder Lone Klerke TR’erne på til at kunne hjælpe jer med 
at få tjekket jeres løn i uge 3 og 4. Benyt lejligheden til at få 
tjekket, om I får den rigtige løn. Tirsdag d. 22. januar fra 14-16 vil 
I desuden kunne komme forbi på kredskontoret og få lavet et 
løntjek. 



  
Generalforsamling fredag d. 22. marts 
 
Vi afholder ordinær generalforsamling fredag 
d. 22. marts fra klokken 16. Der vil selvfølgelig 
komme meget mere om dette efterhånden 
som vi nærmer os, men sæt gerne allerede nu 
eftermiddagen/aftenen af til at deltage. 
  
Kontakt med kredsen i juleferien 
 
Vi på kredsen ser også meget frem til at kunne 
holde juleferie, så kontoret er lukket frem til og 
med onsdag d. 2. januar. 
Hvis I skulle have et akut opstået problem, så 
kan I enten ringe eller skrive en mail. Vi tjekker 
mails og telefonsvarer et par gange i løbet af 
ferien og vender efterfølgende tilbage til jer. 
  
Vi vil ønske jer alle sammen en rigtig glædelig 
jul og et godt nytår. Juleferien er en 
kærkommen lejlighed til at have tid og 
overskud til de ting, som der ikke i tilstrækkelig 
grad er mulighed for at prioritere i en travl 
hverdag, så nyd det! 
  
Mange hilsner fra 
Hans Junker 
”Vi kan så meget mere, når vi står sammen” 


